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ENERGIAVÁLSÁGENERGIAVÁLSÁG
„Azt érteni kell, hogy ez nem az a helyzet, amikor az ember jókedvéből cselekszik. Egy olyan 
válsághelyzet van, amit kezelni kell, biztosítani kell az önkormányzat működőképességét.                      
Mi ezen dolgozunk és szeretnénk odáig eljutni, hogy amit meg tudunk tenni önerőből, jelentős 
veszteség nélkül, azt megtegyük!" – összegezte a helyzetet Janiczak Dávid polgármester.
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MŰFÜVES PÁLYA
Egy pályázat adott lehetőséget
a 67 millió forintos beruházásra

KOHÁSZ-TÉR
Emléktábla a VIII-as
kemence talapzatán

Pintér László
40 éve a sportlövészet
szolgálatában



gek végzésére, amelyet a pingpongasztal, a 
darts és a csocsóasztal beltéren is biztosít. 
A gyerekeket célzó állandó programok: a 
kézműves klub, a különböző fejlesztő és 
mentálhigiénés foglalkozások, illetve az IT. 
klub. Ingyenes internethozzáférés szintén 
biztosított, a diákok segítséget kapnak a napi 
házi feladatuk elkészítésében is.

Szerveztek több sportbajnokságot, ahol 
kispályás focimeccseken mérhették 
össze tudásukat, tehetségüket a 
környékbeli gyerekek.

A ház napi szinten 10-15 fős állandó látoga-
tói körrel rendelkezik, főként az általános 
iskolás korosztályból, ami a nyári 
napközis táborokkal kiegészülve, közel 
öt év alatt, többszáz látogatót jelentett.

„A Gyerekesély program az ózdi járásban” 
című EFOP-1.4.2-16-2016-00001 azono-
sító számú projekt keretén belül a Közösségi 
Ház 2017.12.01-jén nyitotta meg kapuit az 
ózdi és környékbeli gyerekek számára.

A Közösségi Ház biztosította közösségi 
térben az évek alatt számtalan programot 
tartottak. Lehetőség van sporttevékenysé-

A Közösségi Ház közösségi térként funkcio-
nál a látogató gyerekek szülei számára is. 
Javult a közérdekű információkhoz való 
hozzáférés, segítséget kaphattak egyéni 
ügyintézésben (pl.: önéletrajz készítése, a 
járványhelyzetben az oltási regisztrációban 
való segítségnyújtás, dokumentumok 
fénymásolása, továbbtanulási lehetőségek-
ről való tájékozódás). 

Hagyománnyá vált az évek során, hogy a 
szülőknek a gyerekek közös karácsonyi 
műsort mutattak be, illetve ünnepi ebéd is 
készült a kicsik bevonásával. A karácsonyfa 
állításra és a karácsonyi hagyományok közös 
átélésére sok gyereknek csak a Közösségi 
Házban volt lehetősége.

A hagyományok és a programok a jövőben 
is folytatódnak. 

Minden érdeklődőt szeretettel várnak, 
hétköznapokon 8 és 16 óra között.

Helyszín: 3600 Ózd, Árpád vezér út 22/C.

A KÖZÖSSÉGI HÁZ

ÜZENET A MÚLTBÓLÜZENET A MÚLTBÓL 
körül tó látható, amelyet a farkaslyuki völgy-
ből eredő, a Falun keresztül, így a mai Városi 
Könyvtár (volt Tanácsháza) mellett is elhala-
dó patak táplált. Később ide építették a 
vasgyári óvodát, a Laboratóriumot, majd a 
Békekertet is; közülük az első még korábban 
az Újtelep gyári oldalán - két díszesebb 
tisztviselői lakásként - a telep bejáratául 
szolgált. A patakmeder lecsapolása értelem-
szerűen az 1904 és 1906 között épült 
Újtelep, az 1948 után Ságvári-telepnek is 
nevezett városrész építése előtt, a gyáron 
„keresztül” történt a Hangony-patakba.                 
Az egyes visszaemlékezések szerint a 
valamikor télen az ózdiak jégpályáját is 
jelentő tó, a patakmeder kimélyítésével és 
kiszélesítésével tűnt el, ezzel együtt pedig a 
környék mocsarai is megszűntek. 

Az evangélikus vallást Ózd egykori földbir-
tokosai, a Sturman család tagjai honosítot-
ták meg a vidéken. Az egyházközség temp-
lomát 1902. augusztus 31-én szentelték 
fel, míg neogótikus elemeit Szvoboda Gyula 
tataóvárosi építész tervezte, s ezek alapján 
az építők nyerstéglából kivitelezték a mai 
Váci Mihály úton található épületet. Szépek 
a neogótikában ritkán előforduló ablakfor-

mái: igen széles, csúcsíves ablakok jellem-
zik kézműves díszítéssel, könnyed, elosztó 
oszlopokkal, miközben az épület aszim-
metrikus jellege abból fakad, hogy - pénz 
szűkében - csupán egy tornyot emeltettek 
a hívek - a templom egyik oldalára. Belső 
terének ékessége a Sulyok Imre tervei 
alapján (1938-ban) elkészült manuálos, 11 
regiszteres hangversenyorgona, a gótikus 
keresztelőkút, a szószék és a papi szék, 
valamint a fémcsillárok. Oltárképe („Krisz-
tus az Olajfák hegyén”) Böhm Rita 
festőművész alkotásainak egyike.

A reformáció másik ágát jelentő reformá-        
tus (kálvinista) egyházközség korábban, 
1888-ban alakult, temploma, az Újtelep 
többszörösen szimmetrikus telepítésű 
főtengelyének másik végében állva viszont 
később, 1904 és 1905 között épült. Az északi 
homlokzat előtti 25 méter magas torony 
ugyancsak Szvoboda Gyula tervei alapján 
készült el, de az építőmester alkotásaként 
említhető még a városban a Törzsgyár terüle-
tén lévő volt Gyári uszoda épülete is, amely 
Magyarország első vidéki fedett uszodája volt.

Alabán Péter

Európai Szociális
Alap
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Az evangélikus templom. Képeslap. Ózd, kb. 1905.

Talán az egyik legérdekesebb felvétel, amely 
részben a még fel nem épült Újtelep helyét is 
mutatja. Az evangélikus (lutheránus) vallás-
hoz tartozó ágostai hitvallásúak temploma 
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Bukovinszky Zsolt

MINISZTERI BIZTOS
-  A LIGNITTERMELÉS NÖVELÉSÉÉRT,

ÉS AZ ENERGIAELLÁTÁS BIZTONSÁGÁÉRT

- Mi pontosan ez a miniszteri biztosi 
feladat?

- Az Európai Unióban sajnos egy olyan idősza-
kot élünk, amely mind energetikailag, mind 
pedig politikailag egy nagyon nehéz időszak. 
Szomszédunkban háború dúl, amely 
világszinten fejti ki negatív, kártékony hatásait. 
Európa nem volt felkészülve arra, hogyan kell 
reagálnia egy energiakrízisre. Az uniós vezetők 
hibás politikát alkalmaznak, az Oroszországgal 
szembeni szankciók részben ugyan működ-
nek, de többségük az uniós tagállamokat 
sodorja nehéz helyzetbe. Elszomorító, hogy a 
magyar baloldali képviselők pedig még támo-
gatják ezt a fajta szankciós politikát. Magyar-
ország Kormánya azonban ebben a nehéz 
helyzetben is igyekszik megvédeni a magyar 
embereket és biztosítani a magyar gazdaság 
stabilitását. Ennek kapcsán adódott a kérdés, 
hogy mi történjen a 200 évre elegendő 
magyar szénvagyonnal. Miniszteri biztosként 
a legfőbb feladatom, hogy pontos képet adjak 
a kormány számára a szénnel kapcsolatban. 
Mekkora szénvagyonnal rendelkezik hazánk, 
mi az a mennyiség, amely gazdaságosan 
elérhető, melyek azok a szükségintézkedések, 
amelyek azonnali módon, közép- vagy 
hosszútávon szóba jöhetnek a szénnel 
kapcsolatban. Kik azok az aktív bányászok – 
ők jellemzően külszíni bányászok -, akik jelen 
pillanatban is a szakmában dolgoznak. 

- Miért pont Ön kapta ezt a területet?

- Én több, mint 10 éve foglalkozom már a 
hazai szén helyzetével, a benne rejlő 
lehetőségekkel. Sajnos a 2010-es évek 
elején az olcsó gáz, az olcsó olaj és az 
elérhető egyéb tüzelőanyagok nem tették 
gazdaságossá a szén kitermelését, ellen-
ben a mára kialakult helyzettel. 

- Mi a rövid távú- és mi a hosszú távú cél?

- Ez a tél, ez a nagyon gyors megoldásoknak 
a tele lesz. A szociális szén, a szociális tűzifát 
kiegészítve a lakosság rendelkezésére kell, 

hogy álljon. A másik, hogy a kisközösségi 
fűtési rendszerekbe a szenet be tudjuk 
emelni. A következő lépés, hogy a szénre, 
mint ipari alapanyagra építhetünk-e. Gondol-
junk az Oláh György által kifejlesztett techno-
lógiára, amellyel metanolra, szintézisgázra és 
ammóniára bontjuk a szenet. Ezért fontos az, 
hogy a szenet, mint stratégiai tartalékot, a 
gazdasági helyzetet és a gazdaság szereplői-
nek igényét jól hangoljuk össze. 

- Sok egyeztetésen, látogatáson van már 
túl. Hol tart a folyamat?

- Borsodban két olyan bányatelekegyüttest 
ismerünk, amelyre támaszkodhatunk.                         
A lignitet, amely erőművi szén, a mátrai 
előfordulásban (Visonta, Bükkábrány) 
találhatjuk. Abból működik a Mátrai Erőmű, 
amely villamos áramot termel Magyarország 
számára. Az ormosi szén magasabb 
hőértékű, ezzel már jobban lehet fűteni a 
lakossági kazánokat, sparhelteket. Itt éves 
szinten jelenleg nagyjából 20-60 ezer tonna 
termelési kapacitásra van lehetőség. Az itt 
bányászott szeneket vesszük alapul akkor, 
amikor a lakosság biztonságos tüzelőanyag 
ellátásáról beszélünk. 

- Mekkora szénvagyonról beszélünk 
hazánkban?

- Magyarországnak több milliárd tonna 
szénvagyona van, ebből a kibányászható 
szén egy milliárd tonna. Ez a mennyiség 
közel kétszáz évre elegendő számunkra, és 
hozzá kell tennünk azt is, hogy jellemzően 
csak külszíni bányák működnek hazánkban. 

- Nyilván bányászokra is szükség lesz. 
Lesznek majd képzések?

- Igen, az igények és lehetőségek pontos 
számbavételéhez hozzátartozik az is, hogy 
lesz-e a szakmájához értő bányász elegendő 
számban. Néhány évvel ezelőtt, amikor 
Farkaslyukban egy vállalkozó próbálkozott a 
helyi bánya újbóli megnyitásával - sajnos az 
akkori gazdasági körülmények nem igazolták 
őt vissza –, akkor volt képzés Várpalotán és 
felnőttképzés keretén belül megtanulták az 
emberek a bányaművelést. Sajnos a vállalko-
zó nem tudott számukra munkahelyet 
biztosítani, így a képzés sem folytatódott 
tovább. A külszíni bányákban főként magas 
gépesítéssel és alacsony emberigény mellett 
végzik a szén kihozatalát. 

- Mikorra várhatóak konkrét eredmények?

- A rövid távú célokat egyik napról a másikra el 
kell érnünk, ez a lakosság ellátásbiztonságát 
jelenti erre a télre. Ennek érdekében napi 
szintű egyeztetések zajlanak a minisztériu-
mok vezetőivel és mindazon szakemberek 
részvételével, akik érintettek a hazai szénva-
gyon felhasználásának lehetőségeiben. 
Középtávon pedig a képzési rendszer beindí-
tása, valamint a szén felhasználásához 
kapcsolódó korszerű technológiák számbavé-
tele és rendszerbe állítása a legfőbb feladat.

Riz Gábor országgyűlési képviselőt szeptember 1-jétől nevezte ki a 
kormány a lignittermelés növeléséért, a villamos energiaellátás 
biztonságáért, a lakossági fűtési célú energiaellátás biztonságáért 
felelős miniszteri biztosnak.  A Visszhang villáminterjúja.



- Energiaválság, energia-vészhelyzet. 
Sajnos erről szólnak a mindennapok. Nagy a 
baj, sokkal több a kiadás a háztartásokban, 
és igaz ez az önkormányzatra is.

- Sőt hatványozottan igaz! Az önkor- 
mányzatok semmilyen kedvezményt nem 
élveznek, nekik a piacról kell beszerezni az 
energiát. Az árak pedig jelenleg teljesen 
hektikusan váltakoznak. A tavalyi eszten-
dőben az elektromos áramot 30 Ft/kWh 
áron vettük, ez most 260 Ft. A közvilágítás 
esetében az energiaár a tavalyi esztendő-
ben 57 millió forint volt, idén már 160 
millió forint, jövőre pedig 400 millió forint 
lesz, s ebben nincsenek benne a rendszer-
használati- és egyéb díjak. A földgáz 
esetében szintén hatalmas emelkedés 
van, hétszeres, tízszeres, attól függően, 
hogy egy-egy intézményünknek korábban 
milyen szerződése volt. 

A legutóbbi testületi ülésen felkértem a 
Pénzügyi és Gazdasági Bizottság elnökét, 
hogy dolgozzon ki válságtervet a bizottság-
gal az elkövetkezendő időszakra. A tárgya-
lások, egyeztetések megvalósultak, de az 
érintett intézmény- és cégvezetők már 
saját hatáskörben is elkezdték a takarékos-
sági intézkedések megvalósítását. 

Senki nem tudja még azt, mi lesz 
holnap, azonban azért az jól látszik, 
hogy az energiaárak az eredeti szintre 
nem fognak visszatérni. Akár a 
legrosszabbra is fel kell készülni. 
Ebben az esztendőben az önkor-
mányzat képes finanszírozni a 
megemelkedett költségeket, azonban 

a következő évre már most elkezdünk 
takarékoskodni. Bízunk benne, ha elme-
gyünk a falig, - nem szeretnénk munkavál-
lalókat elküldeni az önkormányzati 
rendszerből - ott megállhatunk. 

- Eddig sem dúskáltak az önkormányzatok 
a pénzben, a legalapvetőbb feladatokra 
volt csak elég a forrás. 

- Az elmúlt időszakban is csak az önkor-
mányzati rendszer bizonyos szintű fenntar-
tására volt lehetőségünk úgy, hogy a legtöbb 
helyen, ha a dolgozók elmentek nyugdíjba, 
vagy máshol vállaltak állást, akkor nem 
pótoltuk a helyüket. Erre a rendszerre egy             
1 milliárd forintos teher érkezése megoldha-
tatlan feladatot jelent. 

Az önkormányzatoknak vannak kötelező és 
önként vállalt feladatai. Utóbbiak közé 
tartozik a kultúra, a sport fenntartása, a városi 
rendészet, a helyi autóbuszközlekedés 
üzemeltetése, a sport- és civil szervezetek, a 
kisebbségi önkormányzatok, a rendőrség, az 

egyházak támogatása, a képviselői keretek 
biztosítása. Ha az önként vállalt feladatokat 
tovább nem finanszíroznánk, január 1-jétől 
nem menne egyetlen busz sem, és a takarító-
nőtől az ügyvezetőig leszámolnánk minden-
kit, a nem kötelező feladatokat ellátó 
intézményekből és cégekből. A jelenlegi állás 
szerint ez sem lenne elegendő ahhoz, hogy a 
megemelkedett energiaárak és a kiesett 
adóbevétel okozta teher kiegyenlítődjön.                 
Ha ezeket a dolgozókat elküldenénk az önkor-
mányzati rendszerből, egy-két év múlva ezen 
területek működtetését már nem lehetne újra 
indítani. Akik más városban keresnének 
maguknak boldogulást, egy esetleges 
újranyitás esetén nem jönnének vissza Ózdra. 
Ezt mindenképpen el kell kerülni!

Nagyon bízom benne, hogy a kormány 
partner lesz és meg fogja érteni a problé-
mát. Minden szükséges intézkedést 
megteszünk, hogy a terheket mérsékeljük. 
Ideiglenesen bezárunk épületeket, 
amelyeknek a funkcióját tudjuk máshol 
helyettesíteni. Ez már megkezdődött a 
múzeum, a Civil Ház esetében, a város 
peremkerületein lévő közösségi házaknál, 
a sportlétesítményeknél. Megvizsgáljuk a 
közvilágítást is, hogy hogyan tudunk rajta 
spórolni. Elsődleges szempont, hogy 
ennek mérséklése ne legyen jelentősen 
érezhető, tehát városrészeket nem szeret-
nénk sötétbe borítani. 

- Az azért látszik és ezt, mint cégvezető is 
tanúsíthatom, hogy az ózdi önkormány-
zat nem fejjel rohan a falnak, gondolok 
itt arra, hogy sok városban már bejelen-
tették, hogy bezár a művelődési ház, a 
könyvtár, a sportcsarnok, az uszoda…

- Így van és ráadásul nálunk jóval gazdagabb 
városokról beszélünk. Ők megtették azokat a 
lépéseket, amiket mi nem akarunk azonnal 
megtenni, hanem igyekszünk minden 
területen úgy spórolni, hogy lehetőség 
szerint minél tovább tudjuk az ózdiaknak a 
szolgáltatásokat biztosítani. Ezek ugyan 
nem kötelező feladatok, de Ózd városias 
jellegét ezek biztosítják. Nekünk az a felada-
tunk, hogy igyekezzünk ebből a rosszból a 
lehető legkevesebb rosszat kihozni.

-     Sajnos a távfűtéssel kapcsolatos válto-
zásokat is megismertük már. Ez hatványo-
zottan érinti a cégeket, az intézményeket.

-   Ez már számolhatatlan. A távhő ára 
16-szorosára emelkedett. A 4,5 milliárdos 
költségvetés mellett még további 2 
milliárdra lenne szükség, hogy minden 
működjön. A nem kötelező feladatokat így 
le kell választani, és a kormány segítségét 
kérni, ami már folyamatban van.

- Nyilvánvalóan takarékoskodni úgy is 
lehet, hogy kevesebb energiát haszná-
lunk. Lehet takarékoskodni úgy is, hogy 
másféle fűtési rendszert vezetünk be 
egy-egy helyen, de ahhoz is pénz kell. 
Van ilyen a tervekben?

- A Pénzügyi és Gazdasági Bizottságra 
bíztam a válságtervek készítését. Kiss 
Sándor elnök úr vetette fel, vizsgáljuk meg, 
ha a földgázzal fűtött intézményeinkben 
áttérnénk elektromos fűtésre, akkor mennyi 
idő alatt térülne meg a beruházás és mennyit 
lehetne spórolni. Nemcsak úgy próbálunk 
takarékoskodni, hogy lekapcsolunk dolgokat, 
hanem előre is gondolkodunk. 

- Nyilván most arra koncentrál leginkább az 
önkormányzat, hogy a működést fenntart-
sa, de azért nem szabad elmenni amellett 
sem, hogy ebben a térségben, ebben a 
városban sok olyan ember él, akinek 
nehezek voltak eddig is a mindennapok. Ők 
milyen segítségre számíthatnak?  

- Nagyon nehéz helyzet áll mindenki előtt, 
hiszen az energiaárak emelkedése - ha nem 
is olyan mértékben, mint az önkormányza-
tot - de azért érinti a lakosságot is, és érinti 
őket a boltokban tapasztalható drágulás is. 
Annak nagyon örülök, hogy a kormány az 
„árstop”-ot fenntartja, így legalább az 
üzemanyag és több termék, ami ebben 
benne van, a továbbiakban sem kerül többe. 
Annak is örülök, hogy a rezsicsökkentést is 
jelentős mértékben meghagyták, hiszen ha 
ezek a terhek egyszerre rászabadulnának a 
lakosságra, akkor jelentős többségük az 
utcára kerülne. Amilyen szociális ellátási 
formákat eddig biztosítottunk, azokat a 
jövőben is megtartjuk. 

Egy nagyon nehéz időszak előtt állunk, 
amit át kell vészelnünk. Bizakodom, hiszen 
több válság sújtotta már a világot. Az a 
tapasztalat, ha túlélik az emberek azt a pár 
évet, ameddig az tart, utána fellendülés jön. 
Azt kívánom mindenkinek, hogy jöjjön el 
minél hamarabb az az időszak, amikor már 
kifelé megyünk abból a gödörből, amibe 
még most kezdünk lefelé menni.

- Az ózdi önkormányzat nemcsak az 
energiaárak növekedése miatt 
került nehéz helyzetbe. 

- 2023-ban a jelenlegi számítások 
szerint kb. 700 millió forinttal kerül 
többe az önkormányzat energiabe-
szerzése, s emellé társul egy adóbe-
vételcsökkenés, amire pontos össze-
geket nem tudunk még 2022-ben 
jósolni, de nagyságrendileg 300 millió 
forint környékén lesz.  Az elmúlt két 
évben jelentős nagyfoglalkoztatók 
távoztak a városból, az ABB és a 
Johnson Electric. Ők voltak a legna-
gyobb iparűzési adó befizetőink, ami a 
város bevételi forrásainak jelentős 
részét kitette. A helyükre érkező cégek 
adóerőképessége jelentősen elmarad 
tőlük. Kb. 1 milliárd forint így az, ami 
hiányzik a költségvetésből. 

ENERGIAVÁLSÁG
NÖVEKVŐ ÁRAK, CSÖKKENŐ FORRÁSOK 
– VESZÉLYBEN A VÁROS MŰKÖDTETÉSE, 
A TAKARÉKOS GAZDÁLKODÁS AZ ALAPJA A JÖVŐBENI LÉTNEK
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„Azt érteni kell, hogy ez nem az a helyzet, amikor az ember jókedvéből cselekszik. Egy olyan válsághelyzet van, amit kezelni kell, 
biztosítani kell az önkormányzat működőképességét. Mi ezen dolgozunk és szeretnénk odáig eljutni, hogy amit meg tudunk 
tenni önerőből, jelentős veszteség nélkül, azt megtegyük. Ez kormányzati segítség nélkül nem fog menni, nemcsak Ózdon, sok 
más helyen sem az országban” – Janiczak Dávid polgármester összegezte így a jelenlegi helyzetet az Ózdi Városi Televízió 
Háttér című műsorában. A beszélgetés részleteit olvashatják a következő interjúban.



- Energiaválság, energia-vészhelyzet. 
Sajnos erről szólnak a mindennapok. Nagy a 
baj, sokkal több a kiadás a háztartásokban, 
és igaz ez az önkormányzatra is.

- Sőt hatványozottan igaz! Az önkor- 
mányzatok semmilyen kedvezményt nem 
élveznek, nekik a piacról kell beszerezni az 
energiát. Az árak pedig jelenleg teljesen 
hektikusan váltakoznak. A tavalyi eszten-
dőben az elektromos áramot 30 Ft/kWh 
áron vettük, ez most 260 Ft. A közvilágítás 
esetében az energiaár a tavalyi esztendő-
ben 57 millió forint volt, idén már 160 
millió forint, jövőre pedig 400 millió forint 
lesz, s ebben nincsenek benne a rendszer-
használati- és egyéb díjak. A földgáz 
esetében szintén hatalmas emelkedés 
van, hétszeres, tízszeres, attól függően, 
hogy egy-egy intézményünknek korábban 
milyen szerződése volt. 

A legutóbbi testületi ülésen felkértem a 
Pénzügyi és Gazdasági Bizottság elnökét, 
hogy dolgozzon ki válságtervet a bizottság-
gal az elkövetkezendő időszakra. A tárgya-
lások, egyeztetések megvalósultak, de az 
érintett intézmény- és cégvezetők már 
saját hatáskörben is elkezdték a takarékos-
sági intézkedések megvalósítását. 

Senki nem tudja még azt, mi lesz 
holnap, azonban azért az jól látszik, 
hogy az energiaárak az eredeti szintre 
nem fognak visszatérni. Akár a 
legrosszabbra is fel kell készülni. 
Ebben az esztendőben az önkor-
mányzat képes finanszírozni a 
megemelkedett költségeket, azonban 

a következő évre már most elkezdünk 
takarékoskodni. Bízunk benne, ha elme-
gyünk a falig, - nem szeretnénk munkavál-
lalókat elküldeni az önkormányzati 
rendszerből - ott megállhatunk. 

- Eddig sem dúskáltak az önkormányzatok 
a pénzben, a legalapvetőbb feladatokra 
volt csak elég a forrás. 

- Az elmúlt időszakban is csak az önkor-
mányzati rendszer bizonyos szintű fenntar-
tására volt lehetőségünk úgy, hogy a legtöbb 
helyen, ha a dolgozók elmentek nyugdíjba, 
vagy máshol vállaltak állást, akkor nem 
pótoltuk a helyüket. Erre a rendszerre egy             
1 milliárd forintos teher érkezése megoldha-
tatlan feladatot jelent. 

Az önkormányzatoknak vannak kötelező és 
önként vállalt feladatai. Utóbbiak közé 
tartozik a kultúra, a sport fenntartása, a városi 
rendészet, a helyi autóbuszközlekedés 
üzemeltetése, a sport- és civil szervezetek, a 
kisebbségi önkormányzatok, a rendőrség, az 

egyházak támogatása, a képviselői keretek 
biztosítása. Ha az önként vállalt feladatokat 
tovább nem finanszíroznánk, január 1-jétől 
nem menne egyetlen busz sem, és a takarító-
nőtől az ügyvezetőig leszámolnánk minden-
kit, a nem kötelező feladatokat ellátó 
intézményekből és cégekből. A jelenlegi állás 
szerint ez sem lenne elegendő ahhoz, hogy a 
megemelkedett energiaárak és a kiesett 
adóbevétel okozta teher kiegyenlítődjön.                 
Ha ezeket a dolgozókat elküldenénk az önkor-
mányzati rendszerből, egy-két év múlva ezen 
területek működtetését már nem lehetne újra 
indítani. Akik más városban keresnének 
maguknak boldogulást, egy esetleges 
újranyitás esetén nem jönnének vissza Ózdra. 
Ezt mindenképpen el kell kerülni!

Nagyon bízom benne, hogy a kormány 
partner lesz és meg fogja érteni a problé-
mát. Minden szükséges intézkedést 
megteszünk, hogy a terheket mérsékeljük. 
Ideiglenesen bezárunk épületeket, 
amelyeknek a funkcióját tudjuk máshol 
helyettesíteni. Ez már megkezdődött a 
múzeum, a Civil Ház esetében, a város 
peremkerületein lévő közösségi házaknál, 
a sportlétesítményeknél. Megvizsgáljuk a 
közvilágítást is, hogy hogyan tudunk rajta 
spórolni. Elsődleges szempont, hogy 
ennek mérséklése ne legyen jelentősen 
érezhető, tehát városrészeket nem szeret-
nénk sötétbe borítani. 

- Az azért látszik és ezt, mint cégvezető is 
tanúsíthatom, hogy az ózdi önkormány-
zat nem fejjel rohan a falnak, gondolok 
itt arra, hogy sok városban már bejelen-
tették, hogy bezár a művelődési ház, a 
könyvtár, a sportcsarnok, az uszoda…

- Így van és ráadásul nálunk jóval gazdagabb 
városokról beszélünk. Ők megtették azokat a 
lépéseket, amiket mi nem akarunk azonnal 
megtenni, hanem igyekszünk minden 
területen úgy spórolni, hogy lehetőség 
szerint minél tovább tudjuk az ózdiaknak a 
szolgáltatásokat biztosítani. Ezek ugyan 
nem kötelező feladatok, de Ózd városias 
jellegét ezek biztosítják. Nekünk az a felada-
tunk, hogy igyekezzünk ebből a rosszból a 
lehető legkevesebb rosszat kihozni.

-     Sajnos a távfűtéssel kapcsolatos válto-
zásokat is megismertük már. Ez hatványo-
zottan érinti a cégeket, az intézményeket.

-   Ez már számolhatatlan. A távhő ára 
16-szorosára emelkedett. A 4,5 milliárdos 
költségvetés mellett még további 2 
milliárdra lenne szükség, hogy minden 
működjön. A nem kötelező feladatokat így 
le kell választani, és a kormány segítségét 
kérni, ami már folyamatban van.

- Nyilvánvalóan takarékoskodni úgy is 
lehet, hogy kevesebb energiát haszná-
lunk. Lehet takarékoskodni úgy is, hogy 
másféle fűtési rendszert vezetünk be 
egy-egy helyen, de ahhoz is pénz kell. 
Van ilyen a tervekben?

- A Pénzügyi és Gazdasági Bizottságra 
bíztam a válságtervek készítését. Kiss 
Sándor elnök úr vetette fel, vizsgáljuk meg, 
ha a földgázzal fűtött intézményeinkben 
áttérnénk elektromos fűtésre, akkor mennyi 
idő alatt térülne meg a beruházás és mennyit 
lehetne spórolni. Nemcsak úgy próbálunk 
takarékoskodni, hogy lekapcsolunk dolgokat, 
hanem előre is gondolkodunk. 

- Nyilván most arra koncentrál leginkább az 
önkormányzat, hogy a működést fenntart-
sa, de azért nem szabad elmenni amellett 
sem, hogy ebben a térségben, ebben a 
városban sok olyan ember él, akinek 
nehezek voltak eddig is a mindennapok. Ők 
milyen segítségre számíthatnak?  

- Nagyon nehéz helyzet áll mindenki előtt, 
hiszen az energiaárak emelkedése - ha nem 
is olyan mértékben, mint az önkormányza-
tot - de azért érinti a lakosságot is, és érinti 
őket a boltokban tapasztalható drágulás is. 
Annak nagyon örülök, hogy a kormány az 
„árstop”-ot fenntartja, így legalább az 
üzemanyag és több termék, ami ebben 
benne van, a továbbiakban sem kerül többe. 
Annak is örülök, hogy a rezsicsökkentést is 
jelentős mértékben meghagyták, hiszen ha 
ezek a terhek egyszerre rászabadulnának a 
lakosságra, akkor jelentős többségük az 
utcára kerülne. Amilyen szociális ellátási 
formákat eddig biztosítottunk, azokat a 
jövőben is megtartjuk. 

Egy nagyon nehéz időszak előtt állunk, 
amit át kell vészelnünk. Bizakodom, hiszen 
több válság sújtotta már a világot. Az a 
tapasztalat, ha túlélik az emberek azt a pár 
évet, ameddig az tart, utána fellendülés jön. 
Azt kívánom mindenkinek, hogy jöjjön el 
minél hamarabb az az időszak, amikor már 
kifelé megyünk abból a gödörből, amibe 
még most kezdünk lefelé menni.

- Az ózdi önkormányzat nemcsak az 
energiaárak növekedése miatt 
került nehéz helyzetbe. 

- 2023-ban a jelenlegi számítások 
szerint kb. 700 millió forinttal kerül 
többe az önkormányzat energiabe-
szerzése, s emellé társul egy adóbe-
vételcsökkenés, amire pontos össze-
geket nem tudunk még 2022-ben 
jósolni, de nagyságrendileg 300 millió 
forint környékén lesz.  Az elmúlt két 
évben jelentős nagyfoglalkoztatók 
távoztak a városból, az ABB és a 
Johnson Electric. Ők voltak a legna-
gyobb iparűzési adó befizetőink, ami a 
város bevételi forrásainak jelentős 
részét kitette. A helyükre érkező cégek 
adóerőképessége jelentősen elmarad 
tőlük. Kb. 1 milliárd forint így az, ami 
hiányzik a költségvetésből. 

Bukovinszky Zsolt
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FEJLESZTÉSI CSOMAG
KOMOLY 

- A 350 millió forintos pályázat tartalmazza 
egy rekortán (rugalmas burkolatú) futópálya, 
valamint egy multifunkciós sportpálya 
kialakítását a stadion területén. Utóbbin a 
nyári hónapokban focizni, kosárlabdázni és 
teniszezni lehet majd, télen pedig korcsolyáz-
ni és adott esetben jégkorongozni is – avatott 
be a részletekbe Janiczak Dávid, polgármes-
ter. – Egy ciszterna rendszer kiépítésének 
köszönhetően megoldódhat majd a center-
pálya vízelvezetése, valamint új borítást kap 
az uszoda felőli bevezető szakasz. Emellett 
utcabútorokat és térfigyelő rendszert telepít-
hetünk a stadionba és a közvilágítás részle-
ges felújítása is szerepel a pályázatban. Ezzel 
egyidőben a létesítményben zöldfelületi 
terek is megújulnak, a klubház előtti, egykori 
szoborpark helyén pedig egy pihenő és 
játszóparkot alakítunk ki. A stadionban 
egyébként a szelektív hulladékgyűjtés 
feltételei is adottak lesznek.

Az Ózdi Horgász tónál a projekt hasonló 
műszaki elemeket tartalmaz: zöldfelület 
rekonstrukció, hőszigethatás elleni árnyé-
koló fák, cserjék telepítése, utcabútor, 
térfigyelőrendszer, közvilágítás-korszerűsí-
tés. Zöldfelületbe illeszkedő, teljes réteg-
rendben vízáteresztő pálya kialakítása, 
amely a tó teljes kerületén alkalmas futásra, 
kerékpározásra, a víz fölé benyúló, multi-
funkciós pihenőstég téli-nyári használatra.

Az Ifjúsági Parkban kialakítanak egy földalatti 
ciszternarendszert és locsolóhálózatot, 
valamint a bevezető út új aszfaltot kap, a 
strandfürdő előtt egészen a szabadtéri 
színpadig.   Ezen a részen néhány parkoló is 
épül, de ugyancsak fontos a játszópark 
rekonstrukciója, bővítése és a meglévő 
zöldfelület felújítása. Utcabútorok és térfigye-
lő rendszer telepítése, közvilágítás-korszerű-
sítés napelemes energiatermeléssel, és a 
meglévő nyilvános mosdó felújítása.

- Annak is örülök, hogy megvalósulhat az Ózdi 
Nemzetőr Úti Tagóvoda infrastrukturális 
fejlesztése és a nevelési munkát segítő eszkö-
zök beszerzése – árulta el Janiczak Dávid, 
polgármester. – Az épület tizenöt centis 
hőszigetelést kap, és a nyílászárók cseréje is 
megvalósul. Felújítjuk a teljes fűtési rendszert, 
új elektromos hálózatot építünk ki, energiata-
karékos lámpatestekkel. Az energiahatékony-
ság elérése érdekében napelemes rendszert 

telepítünk a közel 150 milliós pályázatnak 
köszönhetően. Ugyanezt a célt szolgálja majd 
a tető új hő – és vízszigetelő rétegének kialakí-
tása. A kiírás lehetővé teszi, hogy az óvodape-
dagógusok részére okostábla csomaggal 
könnyítsük meg a mindennapi munkát.

A növekvő energiaszámlák miatt egyre fonto-
sabb, hogy a városi fenntartású épületek 
korszerűsítése megtörténjen. A közeljövőben 
az Ózdi Városüzemeltető Intézmény Zrínyi úti 
telephelyére több mint 270 millió forintot 
fordíthat az önkormányzat.

- A felújítással cél az Ózdi Városüzemeltető 
Intézmény irodaépületének és a mellette 
található kiszolgáló épületének gazdasá-
gos üzemeltetése – jelentette ki Janiczak 
Dávid. - Az elavult nyílászárók cseréjén túl 
az épület oldalfala is új hőszigetelést kap.                
A fűtési rendszer korszerűsítése egyértel-
műen hozzájárul az energiaszámlák 
mérsékléséhez. Nagyon fontos, hogy az 
elmúlt években városi szinten sokat 
léptünk előre ezen a területen. Elég csak a 
Polgármesteri Hivatal, az orvosi rendelők, 
több óvoda és a sportcsarnok korszerűsí-
tésére gondolni. Most egy újabb fontos 
állomás következik, hiszen Ózd mindenna-
pi életében az ÓVI is jelentős szerepet tölt 
be, ezért az ott dolgozók is megérdemlik, 
hogy javuljanak a munkakörülményeik.

HÁROM SIKERES PÁLYÁZAT

Marosréti Ervin
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Az értesítés már megérkezett a Városházára, az önkormányzat sikerrel szerepelt három pályázati felhíváson, ami azt jelenti, 
hogy a jövőben több mint 770 millió forint értékben, több fejlesztés is megvalósulhat Ózdon. A lakosság számára leginkább az 
a projekt lesz érzékelhető, amely a Horgásztó – Ifjúsági Park – Városi Stadion által határolt háromszögre lett benyújtva.                         
A település egyik legértékesebb zöldfelületén számos beruházás javítja majd a szabadidő minőségi eltöltését.



MŰFÜVES LABDARÚGÓPÁLYA

Bemelegítés

Májusban munkagépek lepték el a Városi 
Stadion kettes számú edzőpályája melletti 
területet. A Sajóvölgye Focisuli által benyúj-
tott dokumentumokat sikeresen bírálták el a 
Magyar Labdarúgó Szövetség látvány- 
csapatsportág fejlesztési programjának 
keretében. A mintegy 67 millió 660 ezer 
forintos TAO-pályázat lehetőséget adott az 
egyesületnek, hogy Ózdon valósítsa meg ezt 
a projektet. A város képviselő-testületének 
egyhangú döntése után szinte azonnal 
elkezdődtek a munkálatok. Elsőként kijelöl-
ték a területet, azaz a 44x42 méteres 
nagyságú pályát. A beruházást az alépít-
mény, valamint a rétegrendek kialakításával 
kezdték, illetve a helyére került a világítás is. 
Ennek célja, hogy sötétedés után se kelljen 
elhagyni a pályát a játékosoknak. A további-
akban magának a műfűnek a leterítése 
következett. Amint ezzel végeztek a kapuk, a 
palánkok és a labdafogó-hálók felszerelése 
is megtörtént. A szakemberek lelkiismerete-
sen dolgoztak, hogy a lehető legjobb 
minőségű területet tudják átadni.

Első félidő

Elkészült a pálya. Sokáig azonban nem állt 
üresen, ugyanis fiatal, tízéves sportolók 
lepték el. Ők rúgták először a bőrt az új 
gyepen. A négy csapat mind a két pályát 
elfoglalta. Az edzők kiabáltak, tanácsot 
adtak és már messziről hallatszott a 
szurkolás és a jókedv. 

„Jó a pálya, a fű nagyon jól meg van csinálva és 
jó játszani rajta.” - nyilatkozott Rási Bálint az 
egyik lelkes labdarúgó. 

A meccs lassan a végéhez közeledett, a 
gyerekek is kezdtek elfáradni. A pályáról 
lefelé jövet Veres Dominik is kifejtette 
véleményét a találkozóról: „Egész jól 
felkészültünk, csak az volt a baj, hogy pocsékul 
védekeztünk. Szóval azon kellene kicsit javíta-
ni. Ezt szerintem úgy tudjuk megtenni, ha kicsit 
erősebbeket állítunk be a védő posztra és 
többet edzünk. Nekem egyébként nagyon 
tetszik ez az új pálya, minden nagyon jó.”

Második félidő

A hivatalos átadáson Riz Gábor országgyű-
lési képviselő, miniszteri biztos kezdte a 
beszédek sorát. Egykori testnevelő tanár-
ként is nagy örömmel töltötte el a műfüves 
pálya megépülése.

„Minden nagy gondolat az első lépéssel indul 
el. Minden megvalósítás egy első lépéssel 
kezdődik. Mi egy ilyen első lépést tudtunk ma 
megtenni Ózdon. Egy olyan pályakomplexu-
mot avatunk, amely lehetőséget ad a fiatalok 
számára, hogy minden csínját-bínját megpró-
bálják elsajátítani ennek a csodálatos labdajá-
téknak” - emelte ki Riz Gábor, országgyűlési 
képviselő, miniszteri biztos.

A Honvédelmi Minisztérium Sportért 
Felelős Államtitkárságának képviseletében 
Berkó Lajos üdvözölte a beruházás 
elkészültét. Mint mondta: a magyar labda-
rúgó válogatott sikereinek köszönhetően 
napjainkban újra egyre több gyerek szeret-
ne futballista lenni, ezért minden lehetősé-
get meg kell adni ahhoz, hogy edzőik a 
lehető legjobb körülmények között készít-
hessék fel őket. A város számára ez egy 
nagyon jelentős beruházás volt.

„Az egyik leghamarabb elkészült fejlesztésünk, 
hiszen a döntést követő három hónapon belül 
már az átadás is megtörtént itt a műfüves 
pályán. A fejlesztéshez az önkormányzatnak 
nem kellett hozzátennie anyagiakat, mindössze-

sen a területet ajánlottuk fel a részükre. Nagyon 
örülünk neki, hiszen ez a beruházás nagyon 
fontos volt az ózdiak számára. Rengeteg 
gyermek veszi igénybe ezt a pályát és bízunk 
benne, hogy övék lesz a jövő és jelentős eredmé-
nyeket tudnak majd elérni” - mondta Janiczak 
Dávid polgármester.

A Sajóvölgye Focisuli vezetői a pályaavató 
rendezvényen hangsúlyozták: a cél, hogy 
újra fellendüljön a sportág a városban. 
Mindezek mellett azonban fontos kiemelni, 
hogy a tréningmentes időszakokban a 
város lakossága is tud majd futballozni a 
műfüves borításon. 

„A város lakossága nagyon futballszerető, 
hiszen egy megye I-es mérkőzésen, négy-, 
öt-hatszáz ember van. Bízunk benne, hogy 
tudjuk a továbbiakban is fejleszteni, bízunk 
abban, hogy ezen a pályán nagyon sok fiatal 
fogja rúgni a labdát, felnőnek és mennek 
tovább” - említette beszédében Negritz 
Ágoston, a Sajóvölgye Focisuli SE elnöke.

Hosszabbítás

A játéktér elsősorban településünk utánpót-
lását szolgálja majd, de az edzéseken kívül 
előreláthatólag a város tömegsportjának is a 
rendelkezésére fog állni. Az ünnepségnek az 
Ózdi Kohász negyven évvel ezelőtti, NBI-ben 
szereplő egykori játékosai is részesei voltak. 
Ők is kifejezték reményüket azzal kapcsolat-
ban, hogy az új lehetőségnek köszönhetően 
megjelennek Ózdon a tehetséges gyerekek, 
akik birtokba veszik a létesítményt. A hivata-
los keretek után a vendégek bejárták a 
stadiont, valamint egy koszorút is elhelyez-
tek a klubház előtt található dicsőségfalnál. 
A „harmadik félidő” keretében beszélgettek 
a régmúltról és a jelenkor labdarúgó 
eredményeiről, sikereiről.

Rejtő Hanna

ÜNNEPÉLYES AVATÓ A STADIONBAN
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SVÁJCI KAPCSOLAT
– NAGYLELKŰ FELAJÁNLÁS

Dobi Laura Janka

8

Legutóbb a Sajónémeti Közösségi Ház együt-
tese látta vendégül őket. A barátságos 
találkozó során már szoros kapcsolatok is 
kialakultak, alátámasztva ezzel a csapatjáték 
fontosságát. A négy éves múltra visszatekin-
tő program a járási szintű együttműködés-
nek köszönhetően jött létre. Ezt azóta is 
töretlen lendülettel és lelkesedéssel szerve-
zik meg. A sajónémetiekkel például idén 
háromszor is összecsaptak az ózdi gyerekek.

„Azt mondhatom, hogy barátságok is szövőd-
tek már az ellenfél csapatából a gyerekekkel. 
Megismerik egymást és ha a városban is 
összefutnak, akkor az a visszajelzés, hogy 
találkoztunk a sajónémetiekkel, úgyhogy 
nagyon jó hangulatban szoktak telni a 
mérkőzések”- mesélte Németh Roland 
közösségi ház vezető.

A sport összekovácsol, szokták mondani. 
Fegyelemre, kitartásra és csapatmunkára 
tanít. A Gyerekesély program az ózdi járásban 
EFOP-1.4.2-16-2016-00001 azonosító 
számú projekt keretein belül működő Közös-
ségi Ház fiataljai már számos alkalommal 
vettek részt kispályás labdarúgómérkőzésen. 

Nagyon vegyes korosztályból álltak össze a 
csapatok. Az eltérő életkor miatt minden 
meccset egy egyeztetés előz meg, hogy az 
erőviszonyok nagyjából kiegyenlítettek legye-
nek. Az ózdiak többségében fiatalabb gárdá-
val érkeztek, de egy-két nagyobb gyerek is 
pályára lépett. A szervezők mindig próbálnak 
egyenlő feltételeket biztosítani a csapatok 
számára. A diákok nagyon szeretik ezeket a 
programokat, barátokként üdvözlik egymást. 
Ez akkor sem változik, ha elkezdődik a meccs 
és tétre megy a játék. Egymástól tanulnak, 
figyelik a másik mozgását, technikáját és 
persze azt, hogy tudják legyőzni ellenfelüket. 
A találkozóra szülők, családtagok is eljöttek, 
hogy szurkoljanak a gyerekeknek. Drukkolás-
tól, csatakiáltásoktól és gólörömtől volt 
hangos a sajónémeti focipálya. Ez alakalom-
mal végül a vendéglátónak sikerült felül 
kerekednie 10-7-re. Az eredmény azonban 
mellékes, itt a cél a mozgás és a csapatjáték 
gyakorlása, amely jó hangulatban, barátok 
között telik. A hagyományt továbbra is 
életben tartják, így ha beköszönt a jó idő, 
ismét találkoznak majd egy barátságos 
labdarúgó mérkőzésen.

állítható ágy, nedvességálló matracok, éjjeli 
szekrények, szobai szekrények, mosható 
székek, guruló fotelek jöttek. Késő délután állt 
meg a Szent István úton a jármű, amiről az 
ÓTSZEGYII munkatársai pakolták le a darabo-
kat. A munkából kivette részét városunk 
polgármestere is és Ortó Szilárd, Bükkszen-
terzsébet polgármestere, aki a kapcsolat 
megteremtésében, valamint a fuvar szerve-
zésében is segítséget nyújtott. Az átadott 
eszközök összértéke hatalmas, így a város 
ezt önerőből nem tudná finanszírozni.

Ez a felajánlás a Svájci Máltai Lovagrend és 
Fekete Szegeti Erika közös munkájának 

2022 márciusában ágyneműhuzatokat, 
paplanokat, párnákat, gumis lepedőket, 
étkészletet és polcos szekrényeket szállítot-
tak a Kézenfogva Gondozóházba. A felajánlás 
egyenesen Svájcból érkezett, ugyanis 
Janiczak Dávid, városunk polgármestere 
régóta dolgozik a svájci kapcsolattal azon, 
hogy a kinti idősotthonokból ideérkezzenek a 
már nem használatos eszközök. Az 
ÓTSZEGYII munkatársai nagy örömmel 
vették a felajánlásokat. Mindhárom intézmé-
nyi egységébe szétosztották a beszerzett 
adományt. Szeptember végén pedig újra 
megérkezett városunkba a kamion. Most 
tizennyolc darab teljesen elektromosan 

köszönhető. A hölgy Svájcban dolgozik egy 
idősotthonban. Kint az eszközöket hamar 
leselejtezik. Azonban nagyon jó állapotban 
vannak, így olyanok, mintha újak lennének. 
Ezek a darabok hatalmas segítséget jelente-
nek a dolgozóknak és javítják az otthon 
lakóinak életkörülményeit is. 

A kapcsolatot a jövőben is ápolják majd, 
hogyha egy nagyobb eszközparkot leselej-
teznének Svájcban, akkor mindenképpen 
gondoljanak az ózdiakra. Hiszen egy ilyen 
felajánlással egyre jobb és jobb lehet a város 
idősotthonainak ellátása. A polgármester 
célként jelölte meg, hogy minden önkor-
mányzati fenntartású idősotthon bútorait, 
eszközeit idővel le tudják cserélni az 
adományból érkező korszerűekre.

KÖZÖSSÉGI MÉRKŐZÉS

Európai Szociális
Alap



Dobos Adrienn

Ismét szakmai beszélgetésekben lehetett 
részt venni, itt az egykori törzsgyár közvetlen 
szomszédságában. 

Már magában az előadás felépítésében is 
ügyesen keveredett a múlt és jelen/jövő:               
A konferenciát a levezető elnök Grega 
Oszkár nyitotta meg, aki átadta a szót 
Fábián-Dobos Eszternek az ÓMÉK műve-
lődési ágazatvezetőjének, aki meghatot-
tan köszöntötte a jelenlévőket.

A szakmai részt Farkas Péter Barnabás az 
ÓMÉK múzeumi ágazatvezetője indította, 
Újra szól a gyári duda címmel. Előadásában 
bemutatta azt a folyamatot, amelynek 
eredményeképpen ismét tájékoztatja a 
sokaknak ismerős gyári duda az ózdiakat a 
pontos időről, hiszen pontban 14.00 és 
18.00 órakor teljes hangerővel szólal meg.
Őt követte egy előadás dr. Taszner Zoltán-
tól, az ÓAM műszaki igazgatójától. Már a 
program címe is több érdekes kérdéskört 
vetett fel: Újjáéledő műszaki kutatások a 
magyar acéliparban. 

Dr. Reményi Gábor, nyugalmazott vezér-
igazgató az Ózdi Szénbányászati Tröszt 
felépítését, működését mutatta be előadá-
sában. Őt követte - még mindig bányászati 
témánál maradva – Rónaföldi Zoltán, 
nyugalmazott főmérnök előadása: Az ózdvi-
déki bánya és iparvasutak címmel.

Az utolsó két előadás erősen a 
jelenhez kötődött, hiszen Darvayné 
Vincze Tímea az Ív úti légópince 
újjáéledéséről, annak kihasználtságá-
ról, a múzeumpedagógiával egybekö-
tött légópince foglalkozásokról 
mesélt, fotókkal alátámasztva.

Záró előadásként Dancsok Tamás 
beszélt az édesapja által 1988-ban 
létrehozott és mindmáig sikeresen 
működő Piramis Kft. történetéről, 
működéséről.

A szakmai rész lezárása után a XLII. 
Honismereti Pályázat ünnepélyes 
eredményhirdetése következett, 
melynek nyitányaként Riz Gábor 
országgyűlési képviselő és miniszteri 
biztos úr mondott köszöntőt, méltatta 
a honismereti kör munkáját, valamint 
közreműködött a díjak átadásában is.

Szerencsére minden évben több 
pályamunka érkezik a kiírásoknak 
megfelelően. Idén 6 alkotó küldött be 
munkát a pályázatra, melyet a 
Herman Ottó Múzeum munkatársai 
értékeltek és rangsoroltak. Ennek a 
döntésnek az értelmében idén 1. 
helyezett Kulcsár Józsefné lett, aki 2 
pályamunkát is készített, 2. helyezést 
Bokor Sándor, 3. helyezést pedig 
Benyhe László ért el.

A nap legmellbevágóbb pillanataként 
Bokor Sándor bejelentette, hogy 
Benyhe László – az Ózdi Ipari Örök-
ségvédők Baráti Körének elnöke – 
visszavonul, így az elkövetkezendők-
ben a 2009 óta folytatott konferencia 
szervezői áldozatos és lelkiismeretes 
munkáját más viszi tovább. 

Laci bácsi szervezői tevékenységét 
nemcsak az Ózdi Ipari Örökségvédők 
Baráti Köre, Ózd városa és lakossága 
köszönheti meg, hanem e sorok írója is. 
Hiszen egy értékekkel rendelkező 
becsületes ember olyan ritka kincs, aki 
csak kevés van a mai világban. Van egy 
mondás miszerint: „Nincs a világon 
fölösleges fogaskerék, és csakis a fogas-
kerék maga dönthet arról, mire való.” 

Ezzel a méltóságteljes programmal vette 
kezdetét az idei örökségvédelmi konferencia. 
Büszke tartású emberek, díszes kohász- és 
bányász egyenruhák, régi vágású úriembe-
rek gyülekeztek az Adorján Lajos terem előtti 
folyosón. Izgatottság áradt a falakból is, mert 
újra találkoztak egykori kollégák, barátok. 

Szeptember 23-án szinte minden ózdi és 
Ózd környéki egykori kohász és bányász 
szíve hevesebben vert, hiszen ez a nap 
róluk szólt - a valamikor még a büszkén 
„pöfékelő” gyárral szemben; az Olvasó-
ban. Tizenharmadik alkalommal öltötték 
magukra a díszegyenruhát és szervezték 
meg a találkozót az Adorján Lajos terem-
ben, ám előtte még egy fontos névadóra is 
készültek. A köznyelvben az utóbbi időben 
„Manda parkolóként” ismert tér aznap 
reggel újjászületett, Kohász-tér néven, 
hiszen évtizedekig a város identitását a 
kohászat határozta meg. Ehhez méltóan 
ünnepélyes keretek között avatták fel a 
teret, valamint az egykori VIII-as kemence 
megmaradt talapzatán lelepleződött az 
emléktábla is, mindez az Ózdi Ipari Örök-
ségvédők Baráti Köre kezdeményezésére.

Az eseményen Zsuponyó Anett alpolgár-
mester mondott köszöntőt: „Ózd identitá-
sa már nem a kohászat, hanem annak 
emléke. A mai névadás is arról szól, hogy 
ezeknek az emlékeknek teret tudjon adni és 
újra köztudatba hozza azokat. Fontos 
számunkra, hogy a Gyár utca, ami egykoron 
Ózd szimbólumainak adott helyet, most a 
közösség számára biztosítsa azt.”

FELAVATTÁK A KOHÁSZ-TERET
XIII. ÓZDI IPARI ÖRÖKSÉGVÉDŐ KONFERENCIA
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Egy régi Ikarus buszt vásárolt Ózd polgármestere, 
majd a Nemzeti Filmtörténeti Élményparknak 
ajánlotta fel kiállításra. Janiczak Dávid ezzel 
megmentette a járművet a szétszereléstől. Lovas 
Lajos az NFÉ-t működtető Forum Hungarikum 
ügyvezető igazgatója szívesen fogadta a felaján-
lást, és az átszállítás során is a polgármesterrel 
tartott. A buszt a „saját lábán” Janiczak Dávid 
vezette el a 2-es busz vonalán, a telephelyről az 
Nemzeti Filmtörténeti Élményparkba, ahol végle-
ges helyét foglalja el. Ózd egyik ikonikus darabja 
így tovább élhet a térségben. 

BEKÜLDENDŐ A SZERKESZTŐSÉG CÍMÉRE (3600 ÓZD, BRASSÓI ÚT 2., E-MAIL: 
(OVTVINFO@OMEKOZD.HU), VAGY BEDOBHATÓ AZ ÉPÜLET BEJÁRATÁNÁL ELHELYEZETT 
POSTALÁDÁBA A VÍZSZINTES 1. SOR MEGFEJTÉSE. BEKÜLDÉSI HATÁRIDŐ: 2022. OKTÓBER 
27. (CSÜTÖRTÖK). A BORÍTÉKRA, VAGY A LEVELEZŐLAPRA KÉRJÜK RÁÍRNI: 
KERESZTREJTVÉNY. A HELYES MEGFEJTÉST BEKÜLDŐK EGYIKE ÉRTÉKES 
AJÁNDÉKCSOMAGOT KAP. A NYEREMÉNY ÁTVEHETŐ SZERKESZTŐSÉGÜNKBEN, 
MUNKANAPOKON 8-16 ÓRA KÖZÖTT. A 2022. ÉV 5. SZÁMÁBAN MEGJELENT REJTVÉNY 
HELYES MEGFEJTÉSE: „ÓZD A FÉM ÉS ACÉL VÁROSA”.

NYERTES: KOCSI ZOLTÁNNÉ - ÓZD. GRATULÁLUNK!

            
 

   

     

   

   

     

   



 
            
            
              
               
              
              
   

 
             
               
                 
              
               
        

UTOLSÓ CSUKLÓS 

„B” KATEGÓRIÁS ELMÉLET   
32 000 FT

(240 nap / 90 óra hozzáféréssel)

További információ: webjogsi.hu  
E-mail: kmr@webjogsi.hu       Telefon: +36 1 453 4453

AZ ONLINE AUTÓSISKOLA

NÁLUNK TÖBBET KAPSZ,  
KEVESEBBÉRT!

Jelentkezz MOST a  
webjogsi.hu/jelentkezes oldalon!



Csépányi Réka

Kezdetek

A sportlövészet iránti szeretete, amely 
családi hagyományból fejlődött ki, igen 
régre nyúlik vissza. Édesapja unszolására 
kezdett el edzésekre járni, aki a megye egyik 
kiváló sportlövője, a ’80-as évek egyedüli 
ózdi mesterlövésze, az ózdi MHSZ Klub 
tagja volt.  Tizenéves korában jobban 
érdekelte a birkózás és a súlyemelés, nem 
voltak sportlövészeti ambíciói. Mindezek 
ellenére édesapja szorgalmazására eljárt 
sportlövészeti diákversenyekre is, hiszen 
már akkor is „vérében volt” a lövészet.

Tűzfegyverrel kezdte a sportot, nem 
használt légpuskát akkoriban. Igazi 
kihívást, izgalmat jelentett számára, mikor 
édesapja nagy favoritjával, Ferenc Imrével 
is fel-fel tudta venni a versenyt.  Szenvedé-
lyévé akkor vált a lövészet, amikor a saját 
maga által kialakított fegyverrel járhatott 
versenyezni. Ekkor szerzett mesterlövő 
címet, megye bajnokságot nyert, sorra 
jöttek az eredmények, bár az országos 
sikerek ekkor még elmaradtak.

Elhivatottság

Az ózdi tudás kevés volt országos versenye-
ken dobogós helyezés eléréshez. Elkerült 
Ózdról dolgozni Komáromba, viszont akkor is 
ingázva a két város között eljárt országos 
bajnokságokra, az egyedüli Ózd Városi Lövész 
Klub, MTTSZ klubtagjaként, aktív, igazolt 
versenyzőként. A komáromi klubhoz szintén 
leigazolt, így kettős klubtagként megyei 
szinten Ózdot képviselte, országoson csapat-
ban Komárom színeit, mert onnan kapott 
támogatást. A Komáromban szerzett tudást 
idehozta Ózdra, sőt Borsod megyébe. 

1992-ben alakult a Meteor Lövész Klub, ami 
akkor az első hivatalosan bejegyzett 
sportegyesület volt Ózdon. 2000-ben 
László vette át a helyi lövész klub irányítá-
sát. Két kiemelkedő versenyzője volt Balázs 
István és Vasas László, akik 16 éves korukra 
megverték „saját” komáromi csapatát, 
akikkel magyar bajnokok voltak. Lány 
versenyzőkkel sorra nyerték a megmérette-
téseket, országos pontszerzők voltak, a 
ranglista elején pozícionáltak. Ekkor érezte 
igazán, hogy csináljuk-csináljuk, mert igenis 
gyümölcsöző a befektetett munka.

Fejlődés

Sajnos voltak akadályok, nehézségek a 
városi lőtérrel, végül be is zárták. 8 évvel 
ezelőtt kapták meg jelenlegi helyüket, a volt 
Ady kollégium pincéjét, ahol légfegyveres 
lőteret tudtak kialakítani. Normális körülmé-
nyek mellett heti rendszerességel edzettek, 
a korábbi évekkel, lőtérrel ellentétben. 
Innentől kezdve a gyerekek sorra hozták az 
eredményeket. Egyre több országos bajnoki 
címet ért el a klub, egyre több diákolimpián 
voltak kimagasló eredményeik. Ózdon több 
iskolának nyertek csapatkategóriában 
diákolimpiai dobogós helyet. Az eredmé-
nyekre felfigyelhettek felsőbb szinteken, 
mert egy nap értesítést kaptak, hogy 15 
millió forinttal támogatják őket, pedig nem 
pályáztak. Lejött a Magyar Sportlövők 
Szövetsége terepszemlére, végül 20 milliót 
kaptak beruházásra. A támogatásból 
műszaki fejlesztéseket eszközöltek, így 
megyei szinten egyedülálló lőteret alakítot-
tak ki rengeteg munkával, Sidi Péter 
többszörös világ- és Európa-bajnok magyar 

sportlövő támogatásával, és önerővel kiegé-
szítve. A rekonstrukciónak köszönhetően 
versenyek rendezésére is lehetőség nyílik, 
amely hatalmas előrelépés a klub számára. 
A 12 lőállással rendelkező lőtér hivatalos 
átadását ezév végére tervezik. 

Eredmények

Ennyi év alatt sok-sok serleggel, éremmel, 
díjjal büszkélkedhet Pintér László. Ózd 
város több ízben is elismerte munkássá-
gát, év sportolója, év edzője címeket 
mondhat magáénak. Az elmúlt hónapban 
az MSSZ Országos Bajnokságon már 60+ 
senior kategóriában ért el két dobogós 
helyezést. Második lett nyíltirányzékú 
kispuska fekvő, valamint harmadik 
standardpuska fekvő versenyszámban. 

Utánpótlás-nevelés

László legkomolyabban akkor kezdett 
foglalkozni a sportlövészettel, amikor a keze 
alól sikeres, eredményes sportlövők 
kerültek ki.  A legnagyobb öröm számára, ha 
a gyerekek azt csinálják, amit kell. „Vegyék 
komolyan a sportot, de csakis szívvel, kedvvel 
csinálják!” -vallja. Mára elmondható, hogy a 
klub a megye legsikeresebb utánpótlásbá-
zisának számít. Ebben az évben már 
szereztek egy országos diákolimpiai 
aranyat. A Görgey Artúr Lövész Emlékver-
seny megyei döntőjén szerzett 3 arannyal 
és 2 ezüsttel országos döntőre készülnek, 
amit az év végén rendeznek meg. 

SZENVEDÉLYE 

A SPORTLÖVÉSZET
- PINTÉR LÁSZLÓ 
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MÉRNÖK-TANÁR, SPORTEMBER RENGETEG HOBBIVAL, EGY IGAZI „PERPETUUM MOBILE”,

AKI TÖBB, MINT 40 ÉVE AZ ÓZDI SPORTLÖVÉSZET SZOLGÁLATÁBAN ÁLL



Tóth Alexandra

2019-ben egyedülálló vállalkozásba kezdett 
az Ózdi Városi Televízió. Egy sikeres pályázat-
nak köszönhetően harmincéves fennállásuk 
legnagyobb produkcióját indították el: a 
póZdiumot. A rendezvénysorozat megvalósí-
tásával országosan ismert és elismert művé-
szeket, közéleti személyiségeket hoztak el a 
városba. A beszélgetéseknek az Olvasó 
Adorján Lajos terme adott otthont. Az ózdiak 
testközelből megismerhették Ábel Anitát, 
Palya Beát, Lakatos Márkot, Szinetár Dórát, 
Mautner Zsófit, Alföldi Róbertet, Esztergályos 
Cecíliát, Udvaros Dorottyát, Oláh Ibolyát, 
végül pedig Stohl Andrást. Az alkalmakról 
televíziós felvétel is készült, amelyeket 
műsorra tűztek, valamint weboldalukon, a 
http://ovtv.eu/index.php/pozdium-talkshow 
linken most is elérhetőek az adások.

Nem lehet abbahagyni

Mit kapott a közönség a póZdiumtól? 
Önfeledt nevetést, megható pillanatokat, 
hihetetlen történeteket, kellemes együtt 
töltött perceket. Rengeteg pozitív vissza-
jelzés érkezett a show-val kapcsolatban. 
Ez pedig arra engedett következtetni, hogy 
az ilyen megmozdulásoknak van jövője. Bár 
a pályázat véget ért, úgy döntöttek folytat-
ják az utat a kijelölt ösvényen. 

Közkedvelt személyiség, népszerű 
rendezvény

Zsúfolásig megtelt a nézőtér szeptember 
12-én az Olvasóban. Hosszú idő után újra 
közismert vendéget köszöntött Buko-
vinszky Zsolt a póZdium színpadán. 
Gálvölgyi János az 1968-as Ki mit tud? 
című kulturális tehetségkutató műsorban 
tűnt fel, mint parodista. Az egész ország 
egy csapásra megismerte. A művész 
harminchat színész hangján tud megszó-
lalni, azt mondja, ehhez a tehetséghez 
belső fül kell, ami vagy van, vagy nincs.                 
A Ki mit Tud?-ban a versmondás keltette 
fel érdeklődését, hiszen szavalt és több 
amatőr színjátszó körnek is tagja volt. 

„Elmentem, és akkor ott egy elvtársnő azt 
mondta, hogy itt annyi szavaló van Gálvölgyi 
elvtárs. Nem tud valami mást? Mondom, 
elmondom ugyanazt a verset színészhango-
kon. Arany János A walesi bárdok versét 
elmondtam hat vagy nyolc színész hangján 
és ettől elájultak. Nem tudtam, hogy ez 
csodálatos dolog, hiszen annak idején, 
amikor báboztam ez nekem így jött. Ez volt a 
Ki mit Tud?, amit aztán megnyertem.”

A színház és a hírnév gyermekkori álma 
volt és a „Gálvölgyi” akart lenni, aki senki-
vel nem tévesztendő össze. Ez a vágya 

beteljesedett. Az ózdi vendégeknek is 
kamatoztatta pazar átváltozóképességét. 
A Kossuth-és Jászai Mari-díjas színmű-
vész beszélt példaképéről Márkus László-
ról, aki mindössze 58 éves volt, amikor 
elragadta őt a halál, ő pedig ott volt amikor 
örökre lehunyta szemeit. 

Gálvölgyi János bámulatos improvizációs 
készsége mindenkit magával ragadott.                     
A közel két órás beszélgetés lehetőséget 
adott arra, hogy közelebbről is megismer-
jék az ózdiak a magabiztosan rögtönözni 
tudó, poént poénra halmozó, nagyszerű 
színészóriást. Az előadást a nézőközön-
ség vastapssal jutalmazta. 

Bukovinszky Zsolt szerint a folytatás 
beváltotta a hozzá fűzött reményeket.  
„Hiszem, hogy a rendezvény azt bizonyította, 
hogy szükség van a folytatásra. Nagyon nagy 
volt az érdeklődés, erre mondják, hogy egy 

gombostűt nem lehetett leejteni, úgyhogy 
megerősödtünk abban, hogy folytatjuk, 
novemberre tervezzük a következő találkozót 
és várunk mindenkit sok szeretettel.”

A korábbi menetrendhez hasonlóan 
televíziós felvétel is készült az esemény-
ről, az összeállítást pedig az Ózdi Városi 
Televízió november 14-én 19 óra 30 
perctől tűzi műsorára.

ELISMERT MŰVÉSZEK,
NÉPSZERŰ SZTÁROK
FOLYTATÓDIK A SHOW…
„Itt annyi szavaló van Gálvölgyi elvtárs. Nem tud valami mást? Mondom, elmondom ugyanazt a verset színészhangokon.”                        
–  Gálvölgyi János Kossuth-és Jászai Mari-díjas színművész volt a póZdium vendége.


